
Agenten lieten het voertuig
stoppen toen ze de 31-jarige be-
stuurder op de N9 zagen rijden.
De man is een bekende van de
politie en al vaker betrapt op
het rijden zonder rijbewijs. Na
deze vijfde keer werd het vol-
gens de agenten tijd om zijn
auto in beslag te nemen en om
deze te vernietigen. Alleen was
de auto niet zijn eigendom. De
eigenaar zat naast de bestuur-

der. Deze man was al eerder op
de hoogte gebracht dat de be-
stuurder geen rijbewijs had en
dat zijn auto in in de pers zou
belanden als de bestuurder op-
nieuw betrapt zou worden. 

Toch werd de eigenaar van
het voertuig kwaad toen hij
hoorde dat zijn Seat de auto-
pers wachtte. „Hij werd zo boos
dat hij zelf begon met de ver-
nietiging: hij sloeg zijn eigen
raam in, brak de spiegels af en
trok hendels weg”, schrijven de
agenten op Facebook. „Hij wei-
gerde een speekseltest. Daar
wij geen indicatie hadden dat
hij gebruikt had, kreeg hij een
bekeuring van 280 euro.”

Eigenaar sloopt zelf auto uit
woede over vernietiging 
Schagen ■ De eigenaar van
een Seat heeft in de nacht van
zondag op maandag zijn eigen
auto deels gesloopt nadat hij
van de politie te horen kreeg
dat zijn voertuig zou worden
vernietigd. 
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In de verte springt een walvis uit het water. Met een enorme smak landt
die in het oceaanwater. Acht dolfijnen schieten op en neer aan het wa-
teroppervlak. Schitterend.
Een klein stukje verder op het zonovergoten, witte zandstrand met
palmbomen, liggen een paar diepgebruinde schonen die het midden
houden tussen Shakira en Beyoncé. Ze lachen zwoel naar mij terwijl ze
sabbelen aan het rietje in hun met Tequila Sunrise gevulde cocktailgla-
zen. Leuk.
Een serveerster komt onze bestelling brengen en zet het dienblad neer
op het tafeltje naast onze comfortabele strandbedjes met van die zach-
te dikke kussens: vers gegrilde zalm en geroosterde pikante gamba’s. De
screwdriver kijkt me uitnodigend aan, klaar om gedronken te worden.
Vrouwlief waagt zich aan een Pornstar Martini. De zon schijnt. Heerlijk!
Af en toe nemen we een duik in het oogverblindend azuurblauwe water
met een heerlijk temperatuurtje van 28 graden. Al snorkelend spotten
we scholen fraai gekleurde vissen en aandoenlijke schildpadden. Zien
we daar nou ook een mini-zeepaardje? Jazeker! De onderwaterwereld is
prachtig op de Caribische riffen, waar we ons steeds meer op ons gemak
voelen. Ja, híer houden wij het wel een mooi tijdje uit.
Geluid is er alleen van de vele bijzondere vogels. Groengeel gestreepte
ara’s, verdwaalde oranjezwarte Troupia’s, een stelletje Regenboog-toe-
kans. Golven die breken in de branding. Veel beter kan het leven echt
niet zijn.
Het zonnetje doet z’n werk, ik doezel in slaap. Een vliegensvlugge geel-
groene meerkat klautert een palmboom in en dropt een kokosnoot op
mijn buik. Als ik wakker schrik zijn Shakira en Beyoncé
vertrokken. Als sneeuw voor de zon. Ik kijk uit op de
tuin met vijver. Gewoon thuis vanaf de bank. Het
stormt als een gek en ’t regent pijpenstelen.
Springt daar nou een salamander uit het water?

Richard Zut 
r.zut@mediahuis.nl

Genieten van
het zonnetje...
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Nieuwe Niedorp ■ Dorpshuis
Prins Maurits, donderdagavond.
Omgeven door kolvend en biljar-
tend volk druppelen bezoekers van
het raadscafé het etablissement
binnen. In het voorgedeelte van het
café staan koffie en versnaperingen
klaar. 

Een van de aanwezigen is Henk
van Gameren, een boomlange
vriendelijke kerel en fractievoorzit-
ter van LADA. In een gesprek een
dag later over de betekenis van het
raadscafé bekent hij eerlijk dat hij
er concurrentie van ondervindt. 

De maandelijkse openbare frac-
tievergaderingen van deze als
protestpartij ontsproten beweging
trekken minder bezoekers dan
voorheen. Van Gameren kan er wel
om lachen. Het is een constatering,
meer niet. 

Hij is een van de raadsleden die
steevast met dit rondreizende
raadscafécircus meebeweegt. Onge-
acht of het neerstrijkt in Wester-
land, Kreileroord, Lutjewinkel of
Den Oever.

De LADA-voorman karakteri-
seert het raadscafé als ’informeel
en laagdrempelig’. Voor burgers is
het een fijne setting om aan politi-
ci uit te leggen wat ze zoal bezig-
houdt, maakt hij duidelijk. Dat
informele decor brengt overigens
wel een risico met zich mee: de
valkuil dat je, meegesleept door
emoties van bezoekers, iets belooft
of toezegt wat niet is waar te ma-
ken. 

Zwijgen
Vandaar dat hij er eerder het zwij-
gen toe doet dan al te toeschietelijk
reageren. „Bij onze openbare frac-
tievergaderingen kun je veel vrijer
praten. Als iemand met een verhaal
over ruzie met zijn buren bij ons
komt zeg ik: wij kunnen hiervoor
geen oplossing bedenken. U moet
uw probleem voorleggen aan een
rechter.”

,,Zoiets zal ik bij het raadscafé
minder snel zeggen. Ik voel me
daar minder frank en vrij. Vanwege
het informele samenzijn wek je al
snel verwachtingen. Vandaar dat ik
daar niet zo snel een advies zal
geven, of het gesprek een bepaalde
richting opduwen.”

Neemt niet weg dat hij het

raadscafé ’een goeie vorm vindt’ in
de interactie tussen burgers en
politici. „Het zijn bijeenkomsten
die verbindend werken, het maakt
de kloof tussen inwoners en poli-
tiek kleiner omdat het laagdrem-
pelig is.” Het feit dat het raadscafé
iedere maand op een andere locatie
in Hollands Kroon te vinden is,
pakt volgens Van Gameren even-
eens positief uit. 

„Het geeft burgers het gevoel dat
raadsleden betrokken zijn bij de
kwesties die ze aankaarten. En ze
hoeven niet heel Hollands Kroon
door te rijden om iets duidelijk te
maken. Het kan dichtbij huis.”

Bijna nooit
,,Tijdens het inspreekuur werd er
bijna nooit een vraag aan een in-
spreker gesteld. Bij het raadscafé
gebeurt dat wel. En andersom ook.
Er wordt geregeld aan me gevraagd
van welke partij ik ben.” 

Al met al zijn de raadscafés ’top
geweest en goed geregeld’, vindt
Van Gameren met een minpunt
voor de verstaanbaarheid van de
gesprekken in Prins Maurits. „Het
was mij te lawaaiig, ik kon het
soms niet goed volgen.”

Afgezet tegen het vragenuurtje,

waar de inspreker nauwelijks tijd
had (vijf minuten) om zijn of haar
verhaal af te steken, gaat het er bij
het raadscafé een stuk relaxter aan
toe, vindt VVD-raadslid Petra
Borst. „Je hebt tijd om te luisteren
en vragen te stellen, de zin en de
onzin eruit te filteren. Je haalt info
op. We kunnen burgers verder
helpen door een visitekaartje af te
geven, misschien met een ambte-
naar te bellen, zonder op hun stoel
te gaan zitten.”

Emoties
,,Niemand vindt het raadscafé eng,
heel anders dan wanneer je achter
een spreekgestoelte staat met 29
raadsleden die je aangapen. Je kunt
nu je emoties kwijt in plaats van
stotterend door de zenuwen je
verhaal te doen. Bij het vragenuur-
tje moest het allemaal snel, snel.
De onderwerpen werden vaak

afgeraffeld. En het mooie is: wie
iets wil aankaarten heeft tijdens
het raadscafé drie keer de mogelijk-
heid om zijn verhaal te doen, met
steeds weer andere raadsleden aan
je tafel. Dat levert een grotere
verscheidenheid aan vragen en
inzichten op. Ook dat zie ik als een
enorme meerwaarde.”

Jan Dijkshoorn, raadslid voor de
christendemocraten in Hollands
Kroon, toont zich eveneens en-
thousiast over de werking van het
raadscafé. 

„Ik vind het een fantastisch mooi
systeem. Raadsleden en bezoekers
bewegen gemakkelijk naar elkaar
toe. Het geeft het idee dat je dicht-
bij de burger bent. Tijdens het
vragenuurtje was er geen discussie,
de bedoeling van de insprekers
werd niet echt duidelijk. Nu heb-
ben we tijd voor elkaar, het is toe-
gankelijk en gemoedelijk, we kun-

nen gemakkelijker vragen stellen.
Onderwerpen die worden aange-
kaart leveren ons vaak nieuwe
inzichten op. Ik kan nu niet een-
twee-drie een voorbeeld verzinnen,
maar het raadscafé werkt verhelde-
rend.” 

Niet eenvoudig
Op de vraag wat het raadscafé tot
op heden concreet voor burgers
heeft opgeleverd, antwoordt Dijks-
hoorn: „We kunnen voor een terug-
koppeling zorgen richting het
ambtelijk apparaat. Maar waar we
eerlijk in moeten zijn: veel zaken
zijn niet eenvoudig zo maar even
te veranderen.”

,,Ik ben het met Van Gameren
eens dat je moet oppassen iets te
beloven. Die neiging kan er al snel
zijn. Terwijl wij veelal ook de ach-
tergronden niet kennen waarom
zaken gaan zoals ze gaan. ”

POLITIEK Hollands Kroon begon er eind 2022 mee

Het raadscafé,
hoe bevalt dat?
Niet meer met de stress in je lijf op een gehaaste manier aan de
gemeenteraad uitleggen wat je dwars zit. Maar in alle rust in een
huiselijke setting je verhaal doen. Zie daar, het verdwijnen van het
vragenuurtje en de geboorte van het raadscafé, ruim een jaar ge-
leden. Een terugblik met drie raadsleden uit Hollands Kroon. 

Winnie van Galen
w.van.galen@mediahuis.nl

Bezoekers en raadsleden tijdens het raadscafé afgelopen donderdag in Dorpshuis Prins Maurits. FOTO MEDIAHUIS

Jan Dijkshoorn, CDA-raadslid in Hollands Kroon. FOTO KENNETH STAMP

Lada-raadslid Henk van Gameren. FOTO KENNETH STAMP

Het raadscafé verving het in-
spreekuur: een mogelijkheid voor
burgers om voorafgaande aan de
raadsvergadering in maximaal vijf
minuten hun invloed uit te oefe-
nen op de beraadslagingen.

Vriend en vijand oordeelde dat
dat concept aan vernieuwing toe

was. Inmiddels zijn er dertien
raadscafés achter de rug. 

Raadsgriffier Sjaak Vriend: „Het
inspreekuur was een heel onhan-
dige manier om met de gemeen-
teraad over onderwerpen in ge-
sprek te gaan aangezien ze nog
diezelfde avond door de gemeen-
teraad werden behandeld.”
Wisselende locatie
,,De behoefte van raadsleden was
op een eerder moment met bur-
gers in gesprek te gaan. Een van de
voordelen van het raadscafé is dat
gemeenteraadsleden het ge-
meentehuis uit moeten naar een
wisselende locatie in Hollands
Kroon.”

,,Los van burgers die met onder-

werpen komen nodigen we soms
ook verenigingen uit het dorp uit.
Zodat raadsleden weten wat er op
maatschappelijk terrein speelt.”

,,Bij het eerste raadscafé in ’t
Veld waren er zeven tafels met uit-
eenlopende onderwerpen. Dat
vonden we achteraf wat veel.”

,,We proberen het nu te beper-
ken tot drie onderwerpen met
maximaal vier ronden. Na afloop
bespreken we met de fractievoor-
zitters van politieke partijen wat
er tijdens het raadscafé aan de or-
de is gekomen.”

,,We vragen ons af wat we met
die input doen en we zorgen voor
een terugkoppeling naar de deel-
nemers van het raadscafé. Dat
was vroeger niet zo, burgers hoor-

den niks. Verder denken we in de
werkgroep bestuurlijke vernieu-
wing na over de vraag of we de
goeie dingen doen.”

,,Wat betreft het raadscafé zeg-
gen we: dat is een goeie vorm.
Raadsleden kunnen hun rol als
volksvertegenwoordiger er goed
kwijt.”
Dorpsraden
,,In het verleden toen ik nog raads-
lid was, ging ik nog weleens naar
dorpsraden. Maar die zijn voor een
deel slapend geworden. Het
raadscafé is een mooie manier om
met de dorpsraden contact te
houden.” 

Winnie van Galen

Anna Paulowna ■ Dorpshuis
Harmonie in ’t Veld beleefde op
22-11-2022 de primeur van het
raadscafé: een ontmoetingsplek
voor burgers en gemeenteraads-
leden waar van alles ter sprake
kan komen.
Dat varieert van onderwerpen op
de eerstvolgende raadsvergade-
ring en informatie over verenigin-
gen, tot datgene wat hart en
hoofd beroert.

Raadscafé is cement tussen politiek en burgers
Petra Borst, raadslid voor de VVD in Hollands Kroon. FOTO KENNETH STAMP

❜❜Het maakt de
kloof tussen
inwoners en

politiek kleiner

Henk van Gameren, LADA

❜❜Je hebt tijd om
te luisteren en

vragen te
stellen, je haalt

info op

Petra Borst, VVD


